瑞华中文学校 RAY CHINESE SCHOOL 
教学大纲COURSE SYLLABUS

Course Information

Course Title:

AP 中国语言文化 AP Chinese Language & Culture 

Course Number: 
APC3 and APP , 
Course Description:
中文及中华文化AP简称AP中文相当于美国大学四个学期 (约250小时) 第二外语的程度。本课是专门为具有中级汉语水平并有意参加AP中文考试和继续学习中文的高中生量身定制的课程。  课程包含中国文学、地理、历史、哲学等中国文化的丰富知识系统地分专题介绍中国文化。 教学重点是全方位地训练学生中文的听、说、读、写能力从而获得对中华文化的全面了解。此课程涵盖词汇和习惯用法约2500左右练习形式尽量采用AP中文试题的格式。
学时春季32， 秋季28小时。
The AP Chinese Language and Culture course is roughly equivalent to a four- semester college course. This class is for students who are planning to take the AP Chinese Language and Culture Test or would like to continue the study after graduating from Chinese school. This two-semester course covers a broad range  of topics related to the language and culture, namely  Chinese language structures and characters, customs and folklores, family, food, , holidays, , religion, literature,  art,  history, geography, etc..  The course also provides opportunities for the students to compare and understand the characteristics of the Chinese and western culture in various aspects.  The class exercises and assignments include practice of AP test questions, presentations, and sample tests. It covers about 2500 vocabulary and sentence patterns. 
Total lecture times: 28 hours in Fall semester and 32  in Spring semester.
Teacher Information

Name:


杨德和张朴玲



Email:


APChineseOfRay@gmail.com 
Textbooks:

《汉语文化读本》  - 黄伟嘉敖群合著 简称 DB。课堂教学中以本书课文为主线。



《Chinese Language and Culture 》ISBN 90789269-960063
   Course out lines is structured on the contents of  this book.
《收获》课本/练习题集  -许嘉璐主编  简称 SH。作为阅读和听力练习材料。
《Harvest》 ISBN 978-981-4253-06-02 and 98-981-4253-07-9 This is for reading and listening exercise .
Assessment:
考核方式：学生可以选择 两种计成绩方式：
a) 通过/不通过:  出席12次以上为通过
· 或者  A,B,C,D，F。计分方式根据10次 家庭作业或课堂演讲， 占 50%  以及模拟考试 占50%。
b) 计分标准：   A: 90% 或at AP Test得分 4 以上,  B:80%, C:70%,D60%, F: below 60%, 

Students can choose two grading systems, 
a) Pass/fail: Student must be in attendance10 times.
b) Traditional A/B/C/D/F grading system.  Grades will be earned by completion of 10 Homework and class room presentations and one practice AP test. A: 90% 或or score of at least 4 on the AP Test,  B:80%, C:70%,D60%, F: below 60%, 
Course preparation: Laptop with Chinese input method installed, Online access, Email
References:

http://www.collegeboard.com/student/testing/ap/sub_chineselang.html 

Barron’s AP Chinese Language and Culture
Expected Class Outcome:

通过本课的学习与训练学生将扩展对中国传统文化和现代社会的知识, 增强用中国语言沟通理解诠释和表达演示的 能力并熟悉AP中文考试的格式。
The students will expand their knowledge of traditional and contemporary Chinese culture; improve their skills in interpersonal communication and ability in writing and oral presentation; and be familiar with AP Chinese Test format.

Course Outline:

因为AP中文考试内容包罗万象,两学期教学时间不可能面面俱到。本课教学内容旨在照顾各个学生的基础而为其量身定制, 方法是在课堂上创造一个宽松自由的语言交流环境让每位上课的学生都得到最大的收益。   这点与传统的分级中文教学很不相同。老师将根据学生实际水平每周对进度和内容甚至教材随时作出调整和补充。课外写作练习也是在老师的指导下，学生根据自身条件自由掌握。下面是2010-2011学年课程表。仅作参考。
Because AP Chinese test covers a large spectrum of topics about Chinese culture, it is not realistic to review all related contents for the test in the two semester schedule.  Our goal is to create a relaxing environment in class room where  each student would  benefit the most possible . As an AP prep course, this class is   different from the  Chinese courses of  k-12.  Teachers might dynamically adjust the contents constantly according to the feedbacks from  class. Below is the outline for 2010-2011 school year。 
秋季：
	Class Period
	Expected Student Outcome
	Topics
	Chapter for Reading(s)/Assessment


	Week 1
	
	为什么学中文  Why learning Chinese
	DB Lesson 1

	Week 2
	
	我爱学中文  I love Chinese
	SH Unit 1

	Week 3
	
	学中文难不难  Is it difficult to learn Chinese?
	 SH  Unit 1

	Week 4
	
	家庭成员, 称呼 Family members
	SH  Unit 1

	Week 5
	
	中秋节  Moon festivals and traditional holidays
	DB Lesson 2

	Week 6
	
	汉字介绍  Introduce Chinese Characters
	DB Lesson 9 and 10

	Week 7
	
	长城The Great Wall
	 DB Lesson 9 and 10

	Week 8
	
	中国的名称, 中国的瓷器 About China
	DB Lesson 4

	Week 9
	
	婚姻介绍,走马观花  Matchmaking
	DB Lesson 5

	Week 10
	
	麻烦的同音字  The trouble with Homophones
	DB Lesson 6

	Week 11
	
	在中国上大学  Going to College in China
	DB Lesson 7

	Week 12
	
	计划生育, 人权Birth Control and Human Rights
	DB Lesson 8

	Week 13
	
	黄河， 华夏起源 Yellow River 
	DB Lesson 22

	Week 14
	
	模拟考试  Model Test
	


春季：
	Class Period
	Expected Student Outcome
	Topics
	Chapter for Reading(s)/Assessment

	Week 1
	
	一字多意Words with more than one meaning 
	DB lesson10

	Week 2
	
	中国的情人节Chinese Valentine’s Day
	DB lesson 12

	Week 3
	
	节日食品  Special foods for festivals and holidays
	DB lesson 15

	Week 4
	
	中国年 Chinese New Year
	DB lesson 11

	Week 5
	
	妇女能顶半边天 Women can holds up half the sky
	DB lesson 13

	Week 6
	
	家家有老人Every familyhas elderly members
	DB lesson 14

	Week 7
	
	中国旅游 , 看病Touring around China
	DB lesson 16

	Week 8
	
	神话故事 Myths and folklore
	DB lesson 17

	Week 9
	
	成语的来源The origins of Chinese Proverbs
	DB lesson 18

	Week 10
	
	颜色, 花草画 The implications of colors
	DB lesson 19

	Week 11
	
	难得糊涂 To suffer losses is good. 
	DB lesson 20

	Spring Break

	Week 12
	
	孔子和儒教 Religious Beliefs in China
	

	Week 13
	
	三国,  梁祝
The Romance of the Three Kingdoms，Butterfly Love
	DB lesson 21

	Week 14
	
	长江， 黄河Yangtze River and Yellow river
	SH Unit 6 , 

	Week 15
	
	模拟考试 Motel test 
(AP test is in the week around  May 5th)
	DB lesson 22

	Week 16
	
	谈考试、体会。布置中文演讲或朗读作业
	

	Week 17
	
	准备演讲或朗读
	

	Week 18
	
	学期结束
	


